

**សេចក្តីជូនដំណឹងអំពីអាយុដប់ (10) ឆ្នាំនៃការផ្តល់សិទ្ធិទទួល**

**កាលបរិច្ឆេទ:**

ឈ្មោះ: និងអាស័យដ្ឋានអតិថិជន:

ឈ្មោះ: និងអាស័យដ្ឋានអ្នកកំណត់អតិថិជន

**ស្តីអំពី: សេចក្តីជូនដំណឹងអំពីអាយុដប់ (10) ឆ្នាំនៃការផ្តល់សិទ្ធិទទួល**

បច្ចុប្បន្នកូនរបស់អ្នកជាអតិថិជនជាមួយរដ្ឋបាលអភិវឌ្ឍន៍ជនពិការ (DDA)។ សិទ្ធិទទួលរបស់កូនអ្នកជាមួយ DDA ផ្តល់ឱ្យកូនអ្នកបានទទួលបានសិទ្ធិទទួលបាន DDA អ្នកត្រូវតែដាក់ពាក្យសុំឡើងវិញមុនពេលកូនអ្នកឈានដល់អាយុដប់ឆ្នាំ។ កូនរបស់អ្នកត្រូវតែបានសម្រេចនូវសិទ្ធិទទួលសារជាថ្មី នៅក្រោមលក្ខខណ្ឌមួយ នៃលក្ខខណ្ឌខាងក្រោម។

ពិការភាពបញ្ញា, ជំងឺសរសៃប្រសាទ, ជំងឺស្តួកជ្រួក, ភាពរង្វេងស្មារតី ឬ ជំងឺសរសៃប្រសាទឬស្ថានភាពផ្សេងទៀតស្រដៀងនឹងពិការភាពបញ្ញា។

យើងបានភ្ជាប់តារាងឯកសារចាំបាច់ដើម្បីឱ្យអ្នកដឹងនូវអ្វីដែលត្រូវការដើម្បីធ្វើការកំណត់ឡើងវិញនេះ។

**តើខ្ញុំដាក់ពាក្យសុំម្តងទៀតដូចម្តេច?**

ទាក់ទងបុគ្គលិក DDA ទទួលនិងទទួលបានសិទ្ធិយ៉ាងតិច 90 ថ្ងៃមុនថ្ងៃ កំណើតទីដប់នៃកូនរបស់អ្នក ដើម្បីស្នើសុំកញ្ចប់ឯកសារដាក់ពាក្យសុំម្តងទៀត។ អ្នកអាចធ្វើដូចនេះដោយលក្ខណ៍អក្សរឬហៅលេខទូរស័ព្ទដែលមាននៅខាងក្រោម។ កញ្ចប់ពាក្យសុំនឹងត្រូវបានផ្ញើទៅអ្នក។ អ្នកក៏អាចទទួលបានឯកសារពាក្យសុំតាមអ៊ិនធឺណេតដោយការទស្សនា <https://www.dshs.wa.gov/dda/consumers-and-families/eligibility>.

**ចុះប្រសិនបើខ្ញុំមិនដាក់ពាក្យសុំម្តងទៀតនោះ?**

ប្រសិនបើអ្នកមិនស្នើសុំកញ្ចប់ពាក្យសុំម្តងទៀតឬប្រសិនបើអ្នកមិនប្រគល់ពាក្យសុំវិញយ៉ាងហោចណាស់ 60 ថ្ងៃមុនថ្ងៃកំណើតទីដប់នៃកូនរបស់អ្នក នោះសិទ្ធិកូនរបស់អ្នកជាមួយ DDA នឹងផ្តាច់នៅថ្ងៃកំណើតទីដប់របស់គេ។ ប្រសិនបើកូនរបស់អ្នកទទួលបានសេវាបង់ប្រាក់ជាមួយ DDA សេវាកម្មនេះ នឹងបញ្ចប់នៅថ្ងៃកំណើតទីដប់របស់គេ។

**ការផ្តល់សិទ្ធិទទួលបាន DDA នឹងមិនប៉ះពាល់ដល់ការចូលរួម ក្នុងកម្មវិធីអប់រំពិសេសឬសិទ្ធិទទួលបាន SSI ហើយក៏មិនប៉ះពាល់ដល់ សេវា DSHS ផ្សេងទៀតដែលអ្នកអាចនឹងទទួលបានដូចជា Medicaid, TANF, ឬតែមហាវិថា។**

សូមឆ្លើយតបឱ្យបានឆាប់តាមដែលអាចធ្វើទៅបាន ឬន្ថែយ៉ាងហោចណាស់ 90 ថ្ងៃមុនថ្ងៃកំណើតទីដប់របស់កូនរបស់អ្នក។ ប្រសិនបើយើងមិនទទួលបានដំណឹងពីអ្នកទេ យើងនឹងសន្មតថាអ្នកមិនចង់បន្តសិទ្ធិកូនរបស់អ្នកជាមួយ DDA។ បើគ្មានឯកសារត្រឹមត្រូវនៃលក្ខខណ្ឌដែលមានអាយុត្រឹម 10 ឆ្នាំទេភាព មានសិទ្ធិ DDA និងសេវា DDA របស់កូនអ្នកនឹងផ្តាច់នៅ (ទី10) ។

ប្រសិនបើអ្នកមានសំណួរឬប្រាថ្នាចង់ស្នើសុំកញ្ចប់មួយ សូមទាក់ទង:

ឈ្មោះ: \_\_\_\_\_ លេខទូរស័ព្ទ \_\_\_\_\_ អាស័យស្ថានអ៊ីមែល \_\_\_\_\_

ច្បាប់ចម្លងនៃច្បាប់របស់រដ្ឋដែលគ្រប់គ្រងសិទ្ធិទទួលបាន (WAC 388-823) អាចរកបានតាមការស្នើសុំតាមអ៊ិនធឺណិត <https://www.dshs.wa.gov/dda/consumers-and-families/eligibility>។

ឯកសារបញ្ចូល: តារាងឈ្មោះឯកសារតម្រូវ

Cc: សំណុំរឿងអតិថិជន  
អ្នកកំណត់ខាងច្បាប់

**តារាងឈ្មោះឯកសារតម្រូវ**

ស្ថានភាពពិការ	អាយុ	ការវិនិច្ឆ័យរោគ	អ្នកវិនិច្ឆ័យរោគ	កំណត់ត្រាឯទៀត
ពិការភាពខាងប្រាជ្ញា	អាយុ 4 ឆ្នាំ និងចាស់ជាង	ពិការភាពខាងប្រាជ្ញា	អ្នកចិត្តសាស្ត្រដែលមានការអនុញ្ញាតចិត្តវិទូសាលាវិញ្ញាបនបត្រវាសិនភោនឬចិត្តវិទូសាលាផ្សេងទៀតដែលត្រូវបានបញ្ជាក់ដោយ សមាគមជាតិនៃចិត្តវិទូសាលា (National Assoc. of School Psychologist) ។	របាយការណ៍ចិត្តសាស្ត្រពេញលេញរាប់បញ្ចូលពិន្ទុពេញលេញកូតាស្តាតវៃ (IQ) នៃច្រើនជាងគំលាតស្តង់ដារពីរក្រោមពិន្ទុមធ្យមនិងគេស្តង់ដារនាញអាដាប់ដ័រដែលលើសពីគំលាតស្តង់ដារ ពីរក្រោមកំរិតមធ្យមដែលបានបំពេញក្នុងរយៈពេល 36 ខែចុងក្រោយ។
ពិការខ្លួនក្បាល	អាយុ 4 ឆ្នាំ និងចាស់ជាង	ពិការខ្លួនទាំងស្រុង រោគខ្លួនមួយជំហៀងខ្លួន រោគខ្លួនពាក់ខ្លួន	វេជ្ជបណ្ឌិតមានអាជ្ញាបនបត្រ	មិនកំណត់មុនអាយុបីឆ្នាំ (3) ឆ្នាំនិងព័ត៌មានដែលគាំទ្រតម្រូវការសម្រាប់ ជំនួយផ្នែករាងកាយដោយផ្ទាល់ជារៀងរាល់ថ្ងៃ នៅក្នុងពីរបីច្រើនជាង នេះ (បង្កន់, ដូតទឹក, បរិភោគ, ស្លៀកពាក់, ចល័ត, ឬទំនាក់ទំនង) ។
រោគប្រកាច់	អាយុ 4 ឆ្នាំ និងចាស់ជាង	រោគប្រកាច់ ឬ ជម្ងឺប្រកាច់	ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលសរសៃប្រសាទដែលមានវិញ្ញាបនបត្រ	ការធ្វើរោគវិនិច្ឆ័យផ្នែកលើប្រវត្តិវេជ្ជសាស្ត្រនិងការធ្វើតេស្តប្រព័ន្ធប្រសាទ ការបញ្ជាក់ពីគ្រូពេទ្យឬអ្នកជំនាញផ្នែកសរសៃប្រសាទនៃការប្រកាច់ដែលមិនមានការត្រួតពិនិត្យនិងកំពុងបន្តឬកើតឡើងម្តងហើយម្តងទៀតនិងគេស្តង់ដារនាញសម្របខ្លួនបង្ហាញពីដែនកំណត់គួរឱ្យកត់សម្គាល់ ក្នុងមុខងារបន្សំនៃគម្លាតគំរូច្រើនជាងពីរ។
រោគកង្វះកំណើនប្រព័ន្ធខួរ (per DSM-IV-TR)	អាយុ 4 ឆ្នាំ និងចាស់ជាង	រោគកង្វះកំណើនប្រព័ន្ធខួរ រឺ ជំងឺកង្វះកំណើនប្រព័ន្ធខួរ Per 299.00 in DSM-IV-TR	អ្នកចិត្តសាស្ត្រដែលមានអាជ្ញាប័ណ្ណជាគ្រូពេទ្យមានអាជ្ញាប័ណ្ណឬ ARNP ដែលមានទំនាក់ទំនងជាមួយមជ្ឈមណ្ឌលស្វ័យភាព មជ្ឈមណ្ឌលអភិវឌ្ឍន៍ ឬមជ្ឈមណ្ឌលឧត្តមភាពឬក្រុមប្រឹក្សាដែលមានវិញ្ញាបនបត្រ៖ អ្នកឯកទេសខាងរោគសរសៃប្រសាទអ្នកវិកលចរិតឬគ្រូពេទ្យកុមារឯកទេសខាងការលូតលាស់និងអាកប្បកិរិយា	ការវាយតម្លៃពេញលេញក្នុងការប្រជុំ DSM-IV-TR រាល់លក្ខណៈវិនិច្ឆ័យវិនិច្ឆ័យភស្តុតាងនៃការពន្យារពេលឬដំណើរការមិនប្រក្រតីមុនអាយុ 3 ឆ្នាំផ្នែកសង្គមសាស្ត្រទំនាក់ទំនង ឬការលេងជានិមិត្តរូបឬការស្រមៃស្រមៃនិងការសាកល្បងជំនាញសម្របខ្លួនបង្ហាញពីដែនកំណត់យ៉ាង ច្រើនក្នុងមុខងារបន្សំច្រើនជាងពីរ។
វិបល្លាសស្វ័យភាព (per DSM-5)	អាយុ 4 ឆ្នាំ និងចាស់ជាង	វិបល្លាសស្វ័យភាព Per DSM-5 រួមទាំងកម្រិតធ្ងន់ធ្ងរ 2 ឬ 3 ក្នុងជួរឈរទាំងពីរ	អ្នកចិត្តសាស្ត្រដែលមានអាជ្ញាប័ណ្ណជាគ្រូពេទ្យមានអាជ្ញាប័ណ្ណឬ ARNP ដែលមានទំនាក់ទំនងជាមួយមជ្ឈមណ្ឌលស្វ័យភាព មជ្ឈមណ្ឌលអភិវឌ្ឍន៍ ឬមជ្ឈមណ្ឌលឧត្តមភាពឬក្រុមប្រឹក្សាដែលមានវិញ្ញាបនបត្រ៖ អ្នកឯកទេសខាងរោគសរសៃប្រសាទអ្នកវិកលចរិតឬគ្រូពេទ្យកុមារឯកទេសខាងការលូតលាស់និងអាកប្បកិរិយា	ការវាយតម្លៃពេញលេញក្នុងការប្រជុំ DSM-V គ្រប់លក្ខណៈវិនិច្ឆ័យរោគ វិនិច្ឆ័យភស្តុតាងនៃការពន្យារពេល ឬដំណើរការមិនធម្មតាមុនអាយុ 3 ឆ្នាំ (3 ឆ្នាំ) ជាមួយនឹងកំរិតភាពធ្ងន់ធ្ងរ 2 ទៅ 3 ក្នុងជួរឈរទាំងពីរនៃកំរិត ភាពធ្ងន់ធ្ងរ ការសាកល្បងជំនាញបន្សំបង្ហាញពីដែនកំណត់យ៉ាងច្រើនក្នុងមុខងារបន្សំគម្លាតច្រើនជាងពីរស្តង់ដារនិង FSIQ នៃគម្លាតគំរូ មួយឬទាបជាងមធ្យម - ឬ - បំពេញតាមលក្ខណៈវិនិច្ឆ័យទាំងអស់ សម្រាប់ជំងឺវិកលចរិតលក្ខណៈ: 299.00 ក្នុងមួយ DSM-IV ។
ស្ថានភាពប្រព័ន្ធប្រសាទ ឬស្ថានភាពផ្សេងទៀត ស្រដៀងនឹងពិការភាពបញ្ញា	អាយុ 4 ឆ្នាំ និងចាស់ជាង	ជំងឺសរសៃប្រសាទឬក្រុមមួយសូមដែលត្រូវបានគេស្គាល់ថាបណ្តាលឱ្យមានកង្វះជំនាញបញ្ញានិងអាដាប់ដ័រ	វេជ្ជបណ្ឌិតមានអាជ្ញាបនបត្រ	ពិន្ទុមាត្រដ្ឋានកូតាស្តាតវៃ (IQ) ពេញលេញជាងគំលាតស្តង់ដារជាង 1.5 ក្រោមកំរិតគេស្តង់ដារនាញនិងអាដាប់ដ័រ ដែលបង្ហាញពីដែនកំណត់គួរ អោយកត់សម្គាល់ក្នុងដំណើរការអាដាប់ដ័រលើសពីគំលាតស្តង់ដារក្រោមកំរិតមធ្យម ដែលបានបំពេញក្នុងរយៈពេល ៣៦ ខែចុងក្រោយ។

**កំណត់សារ : សំណុំបែបបទនេះគឺជាមគ្គុទេសក៍ទូទៅតែប៉ុណ្ណោះហើយ DDA អាច ត្រូវការព័ត៌មានឬការវាយតម្លៃបន្ថែម។ ឯកសារនេះគឺជាជំហានដំបូងក្នុងការកំណត់សិទ្ធិសិទ្ធិទទួលបានឌីឌីត្រូវបានកំណត់ក្នុងជំពូក ៣៨៨-៨២៣ ។**